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            PROTOKÓŁ  Nr XXVI/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 15 marca 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1200.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z działalności w 2012 roku M-GOPS w Bobolicach.  

5. Sprawozdanie z działalności programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją   oraz 

realizacja programu „Odpracuj swój dług”.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 
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1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025;  

3) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice;   

4) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

      5) przyjęcia aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

 i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną   odpowiedzialnością – Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą Białogardzie na obszarze miasta i gminy Bobolice  na lata 

2011-2016 – w zakresie lat 2013 – 2016;  

      6) wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata;  

  7) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony; 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 

9)odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 1” dla 

obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany i Trzebień;  

10) wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Bobolicach 

w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bobolice zabudowanej 

budynkiem świetlicy wiejskiej;  

11) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bobolice, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników publicznego transportu zbiorowego; 

12) nadania Statutu Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach;  

13) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych; 

14) zmieniająca uchwałę Nr VIII/61/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 kwietnia 2007 

r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia wymiaru tygodniowego 

obowiązkowego pensum dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze i 

inne. 

7. Trybuna sołecka. 
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8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek rolny, leśny, opłatę 

od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie gminy Bobolice. Podjęcie 

uchwały związane jest z tym, że odbyły się wybory dwóch nowych sołtysów, którzy powinny 

być ujęcie w uchwale dotyczącej opłat.   

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzona zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 31 stycznia 2013 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* swoje wystąpienie Pani Burmistrz zaczęła od przywitania dwóch nowych sołtysów sołectwa 

Pomorzany Pana Mirosława Kmetyka i sołectwa Górawino Pani Marzena Springer. Pani 

Burmistrz wręczyła listy gratulacyjne nowym sołtysom oraz życzyła wszelkiej pomyślności i 

satysfakcji z powierzonej przez wyborców funkcji; 

* cały czas trwają przygotowania do XXXVI Powiatowych Eliminacji Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej. Turniej odbędzie się 23 marca 2013 roku; 

* w okresie międzysesyjnym odbyły się zebrania sprawozdawcze w jednostkach Ochotniczej 

Straży Pożarnej, zebrania podsumowywały prace przygotowanie jednostek do ochrony 

przeciwpożarowej. Zebrania takie odbywają się corocznie, w tym roku odbyło się ich 6. 

Gmina Bobolice jest dobrze przygotowana do zdarzeń, na wypadek pożarów, w zakresie 
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ochrony przeciwpożarowej, do realizacji zadań, które na gminę nakłada ustawa o 

ochronie przeciwpożarowej; 

* temat rozwiązania problemu bezpańskich psów i kotów: w tej sprawie podjęte zostały 

działania, mając świadomość tego stanu rzeczy, zdiagnozowane zostały dziko żyjące koty. Na 

terenie miasta Bobolice takich miejsc, gdzie one występują jest 4: ul. Polna (5-7 kotów), ul. 

Ogrodowa za garażami (10-15 kotów), Plac Chrobrego (około12 kotów), ul. Magazynowa (3-

5 kotów).  Reasumując to sporo jest kotów wolno żyjących, gmina ma obowiązek zająć się 

nimi, dlatego też powstaną klatki, w których koty będą mogły się zadomowić. Do klatek 

będzie dostarczana żywność i woda. Celem jest aby wszystkie koty z terenu miasta 

sprowadzić w jedno miejsce, będzie to ul. Ogrodowa za garażami. Informacja będzie 

przekazywana na Amach Bobolickich Wiadomości Samorządowych. Będzie to miejsce opieki 

dla bezpańskich kotów, miejsce do schronienia się przed słońcem, mrozem, będzie tam karma 

i woda. Kolejnym krokiem będzie kastracja kotów, żeby ograniczyć rozmnażanie kotów; 

* 8 lutego 2013 roku w Urzędzie Miejskim w Bobolicach odbyło się szkolenie w zakresie 

szkód łowieckich dla rolników. Podczas szkolenia wysunięto konkretne wnioski, oczekiwania 

i zastrzeżenia, które mają rolnicy kierowane do kół łowieckich; 

* 8 lutego 2013 roku odbyło się spotkanie z osobami bezrobotnymi w Urzędzie Miejskim w 

Bobolicach. Spotkanie takie organizowane jest już 2 rok z kolei. Udział wzięło około 95 

bezrobotnych, Urząd Pracy reprezentował kierownik PUP w Bobolicach Pan Andrzej 

Kaczanowicz, który doskonale przedstawił temat; 

* działania w zakresie problemu blokady komunikacyjnej miasta Bobolice w okresie od 

czerwca do września: 

- wystosowano pisma do wójtów i prezydentów, rad miast, które są położone na trasie drogi 

krajowej nr 11 i nr 25 z prośbą aby podejmowali uchwały intencyjne, które popierają starania 

gminy. Wysłanych zostało 61 pism, gdzie został przedstawiony problem z prośbą o 

podejmowanie uchwał. Pomysł ten spotkał się z odzewem, a samorządy widzą ten problem, 

uchwały są podejmowane; 

- razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej Zdzisławem Czarneckim i Pani Wiceburmistrz 

Pani Burmistrz była na posiedzeniu Zespołu Parlamentarnego województwa 

zachodniopomorskiego, gdzie przedstawiono w formie prezentacji problem gminy Bobolice. 

Efektem wyjazdu było to, że władze gminy otrzymały oficjalne stanowisko 

parlamentarzystów województwa zachodniopomorskiego w zakresie działań, które są 

podejmowane, żeby odkorkować Bobolice.  Stanowisko parlamentarzystów jest bardzo ważne 

ponieważ otwiera furtki do działań i starań w innych instytucjach m.in. w Ministerstwie 

Transportu, GDDKiA. Zespół parlamentarny popiera i będzie czynił starania, żeby 
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przyśpieszyć realizację tej inwestycji. Będzie również występował do Ministra 

Transportu i GDDKiA po to by przesunąć tę inwestycję, żeby realizowana była wcześniej; 

- angażowanie mediów, które wspierają gminę w tych działaniach; 

- duże zainteresowanie lokalnych mieszkańców, pojawiają się głosy, żeby zablokować drogę 

nr 11; 

- portal internetowy, gdzie można oddawać swoje głosy popierając starania gminy dotyczące 

budowy rond w Bobolicach, odblokuj@bobolice.pl ;  

- część parlamentarzystów wysyła swoje interpelacje do Ministra Transportu, Marszałek 

Sejmu, gdzie piszą o tym problemie i proszą o odpowiedź dlaczego ta inwestycja tak długo 

trwa; 

- efektem wszystkich starań jest zaproszenie (jako członków Stowarzyszenia drogi S-11) do 

udziału w Komisji Sejmowej, jest to Komisja Infrastruktury przy Sejmie, posiedzenie 

odbędzie się 19 marca 2013 roku o godz. 16.00. Porządek posiedzenia przewiduje temat 

dotyczący budowy drogi ekspresowej S-11i problemy gospodarcze regionu związane z jej 

realizacją. Na posiedzenie pojedzie Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza wraz z Panią 

Wiceburmistrz Grażyną Wiater – Ubysz; 

* w okresie między sesjami odbyły się też zebrania z mieszkańcami terenów wiejskich z 

udziałem sołtysów, radnych, kierownika M-GOPS, dyrektora ZUKiO, pracowników ZUKiO, 

pracowników Urzędu Miejskiego. Spotkania odbył się od 12- 20 lutego, było ich 19. Oprócz 

sprawi bieżących, realizacja wniosków sołeckich, poruszane były tematy inwestycji, nowej 

ustawy „śmieciowej”; 

* 12 i 13 lutego 2013 roku oraz 13 i 14 marca 2013 roku odbyła się wizyta Prezesa 

Stowarzyszenia Międzynarodowego Młodzi Europejczycy z siedzibą w Demmin. Wizyta 

dotyczył przygotowań do obchodów Tygodnia Europejskiego. Ustalono, że na sesji w dniu 26 

kwietnia 2013 roku Prezes Stowarzyszenia przedstawi osobiście szczegółowo program 

obchodów; 

* prace nad przygotowaniem inwestycji w zakresie procedury przetargowej (schodki ul. 

Pionierów, droga Gozd - Boboliczki, dowozy szkolne, zadania realizowane przez ZUKiO, 

odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów), w trakcie przygotowywany jest przetarg na 

place zabaw i ścieżkę zdrowia; 

* prace nad przygotowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Muzeum Regionalnego w 

Bobolicach; 

 * 13 marca 2013 roku odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami „śniadanie biznesowe” – 

kontynuacja tematyki, którą zapoczątkowała Gala Przedsiębiorców. Obecnych było 23 

przedsiębiorców z terenu miasta i gminy Bobolice, spotkanie należy uznać za udane. 

Inicjatorem spotkania była gmina Bobolice, a współorganizatorem była Fundacja Centrum 
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Innowacji Przedsiębiorczości z Koszalina. Temat spotkania to: „Możliwości 

współpracy, promocji i rozwoju dla bobolickich firm”. Śniadania biznesowe będą 

kontynuowane bo widać bardzo duże zainteresowanie ze strony przedsiębiorców. Celem 

takich spotkań jest prowadzenie dialogu z przedsiębiorcami, udzielanie podpowiedzi, 

pomysłów i wsparcia w działalności firm; 

* z okazji Dnia Sołtysa przypadającego dnia 11marca Pani Burmistrz złożyła życzenia 

wszystkim sołtysom; 

* na zakończenia Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich zebranych na 17 marca 2013 roku 

godz. 13.00 na rajską plażę w Poroście, gdzie odbędzie się uroczystość zakończenia sezonu 

morsowania; 

 

Ad.4. Sprawozdanie z działalności w 2012 roku Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej Bobolicach.  

 

Informacje w formie prezentacji przedstawiła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności programu pomocy osobom zagrożonym 

eksmisją oraz realizacja programu „Odpracuj swój dług”.  

Sprawozdanie przedstawił Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO w Bobolicach, które stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 
2) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

3) w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Wiceburmistrz 

Bobolic.  

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst jednolity 

Dz. U.2012 poz. 391) do wyłącznych kompetencji Rady Miejskiej w Bobolicach należy 

uchwalanie regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie miasta i gminy Bobolice. 

Zakres uregulowań określony jest w art. 4 ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach stanowi katalog zamknięty i obejmuje m. in.: określenie sposobu realizacji 

selektywnego gromadzenia i odbierania odpadów, częstotliwość i sposób pozbywania się 

odpadów komunalnych, obowiązków dotyczących utrzymywania zwierząt domowych oraz 

gospodarskich oraz wyznaczania obszarów podlegających deratyzacji. 

Regulamin precyzyjnie określa zasady dotyczace : 

1)  wymagań w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości 

obejmujących: 

a) prowadzenie we wskazanym zakresie selektywnego zbierania i odbierania odpadów 

komunalnych, w tym powstających w gospodarstwach domowych przeterminowanych 

leków i chemikaliów, zużytych baterii i akumulatorów, zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów wielkogabarytowych, 

odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz zużytych opon, a także odpadów 

zielonych, 

b) uprzątanie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości 

służących  do użytku publicznego, 

c) mycie i naprawy pojazdów samochodowych poza myjniami i warsztatami 



 8 
naprawczymi; 

2) rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków 

rozmieszczania tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, 

porządkowym i technicznym, przy uwzględnieniu: 

a) średniej ilości odpadów komunalnych wytwarzanych w gospodarstwach domowych 

bądź w innych źródłach, 

b) liczby osób korzystających z tych pojemników; 

3) częstotliwości i sposobu pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych z 

terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego; 

4) innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami; 

5) obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów 

przeznaczonych do wspólnego użytku; 

6) wymagania utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji 

rolniczej, w tym także zakazu ich utrzymywania na określonych obszarach lub w 

poszczególnych nieruchomościach; 

7) wyznaczania obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów                                    

jej przeprowadzania. 

Zgodnie  art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku zasięgnięto i uzyskano 

opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotyczącą zapisów Regulaminu. 

Po nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 25.01.2013 r. 

(termin wejścia w życie 5.03.2013 r) obowiązki w zakresie wyposażenia nieruchomości                       

w pojemniki i worki przejmuje gmina jako część usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian za uiszczoną przez właścicieli opłatę.  

• W przypadku zabudowy zagrodowej oraz jednorodzinnej pojemnik na odpady 

zmieszane oraz worki do selektywnej zbiórki odpadów dostarczy właścicielom 

nieruchomości przedsiębiorca. Dopuszcza się selektywną zbiórkę odpadów w 

pojemnikach z tym, że właściciel musi je nabyć we własnym zakresie.  

• W przypadku zabudowy wielorodzinnej pojemniki na odpady zmieszane oraz worki                   

lub pojemniki na odpady segregowane dostarczy właścicielom nieruchomości 

przedsiębiorca. 

Ponadto w wyniku ponownych konsultacji z mieszkańcami miasta i gminy Bobolice 

prowadzonych w trakcie spotkań z mieszkańcami miasta i sołectw zmienia się zapis § 5 ust. 1 

pkt 8 w którym dopuszcza się dla zabudowy zagrodowej i jednorodzinnej zbiórkę odpadów 

selektywnie zbieranych w pojemnikach lub workach.  
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W § 7 ust.1 pkt.4 i 5 zmienia się częstotliwość odbioru pozostałych odpadów 

selektywnie zbieranych typu: przeterminowane leki i chemikalia, zużyte baterie i 

akumulatory, zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny, zużyte opony, tekstylia, opakowania 

wielomateriałowe itp. Powyższa zmiana wpłynie na obniżenie kosztów odbioru odpadów.  

W celu uniknięcia dowolnej interpretacji zapisów regulaminu wprowadzono definicję 

nieruchomości zamieszkałej, niezamieszkałej, mieszanej oraz miejsca zamieszkania. 

W § 16 ust.2 rozszerzony został o norki katalog zwierząt futerkowych, których 

zabrania się hodowli. 

 
Pani Wiceburmistrz dodała, że nie będzie ulgi w opłacie śmieciowej dla rodzin 

wielodzietnych powyżej 5 osób w rodzinie. Niestety w wyniku nowelizacji i po 

przeanalizowaniu zapisów prawnych, zastosowania zwolnienia na dzień dzisiejszy nie ma. 

Dokonane zostało rozpoznanie wśród mieszkańców i większość mieszkańców była przeciwna 

wprowadzeniu takiej ulgi. Osoby, które będą miały naprawdę trudną sytuację finansową będą 

miały możliwość skorzystania z pomocy w formie dodatku mieszkaniowego (50% dopłaty do 

opłaty śmieciowej). 

Obowiązek wnoszenia opłaty śmieciowej jest kwartalny, czyli do 15 lutego (za I, II, III), do 

15 maja (za IV, V, VI), do 16 sierpnia (za VII, VIII, IX), do 15 listopada (za X, XI, XII). 

Znaczna ilość mieszkańców rozumie, że jeżeli opłata będzie wnoszona miesięcznie to też w 

wysokości jak za miesiąc, lecz to nie jest równoznaczne z tym. Termin wymagalny, graniczny 

to 15.02., 15.05., 16.08., 15.11., to terminy nieprzekraczalne dla opłaty jak za kwartał. Opłatę 

można wnosić miesięcznie, ale w wysokości takiej, aby na terminy graniczne zapewnić opłatę 

w 100%.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał, czy nie można wprowadzić opłaty miesięcznej ?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że jeżeli zmieniony byłby termin opłaty na 

miesięczną to automatycznie wzrosną koszty administracyjne. Każda miesięczna rata nie 

zapłacona w terminie jest już windykowana. W związku z tym jedna osoba do windykacji 

miesięcznych rat nie jest w stanie tego zrobić, należałoby zatrudnić dodatkową osobę. 

Obecnie w związku z opłatą nie jest zatrudniony dodatkowo żaden pracownik. Osoba, która 

została zatrudniona ds. rolnictwa przejęła również opłatę śmieciową. W związku z tym 

zatrudnienie nie wzrosło. W momencie miesięcznych płatności jest to równoznaczne z 

miesięczna windykacją i dodatkowymi obowiązkami.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  
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4) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Wiceburmistrz 

Bobolic.  

Zgodnie z delegacją ustawową do wyłącznej kompetencji rad gmin należy określenie,  w 

drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności ilości odpadów 

komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwości odbierania odpadów 

komunalnych od właściciela nieruchomości i sposobu świadczenia usług przez punkty 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Nie określono żadnego limitu dla ilości odbieranych odpadów zmieszanych oraz 

zebranych w sposób selektywny z tymże w każdej ilości będą odbierane wyłącznie odpady 

budowlano-remontowe i rozbiórkowe z remontów, na które nie trzeba uzyskać pozwolenia               

na budowę zgodnie z ustawą Prawo Budowlane. Przyjęcie takiego rozwiązania wpłynie na 

ograniczenie zjawiska dzikich wysypisk, spalania oraz podrzucania odpadów. Odpady 

powstające w gospodarstwach domowych w sposób regularny tj. zmieszane odpady 

komunalne, odpady z papieru, szkła, tworzywa sztucznego, metalu wraz z opakowaniami 

wielomateriałowymi i odpady ulegające biodegradacji odbierane będą ze stałą, określoną                    

w harmonogramie częstotliwością bezpośrednio z posesji. Pozostałe odpady wytwarzane                 

w gospodarstwach domowych, które mieszkańcy zobowiązani są zbierać w sposób 

selektywny będą odbierane przez punkt mobilny co kwartał z poszczególnych nieruchomości 

lub mogą być bezpłatnie przekazane do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów. W tym 

wypadku mieszkańcy pokrywają jedynie koszty dostarczenia tych odpadów do punktu.  

Uchwała, zgodnie z wymaganiami określonymi przez ustawodawcę, określa: 

1) ilość odpadów komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości w zamian 

za uiszczoną opłatę; 

2) szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,              

w tym częstotliwość odbioru odpadów; 
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3) sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych. 

Zakres świadczonych usług został tak zaplanowany, aby w jak najbardziej efektywny 

sposób, środki uzyskane z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przeznaczyć na organizację i realizację systemu gospodarki odpadami komunalnymi 

dogodnego dla mieszkańców. 

Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych stanowi akt prawa 

miejscowego i jest bezpośrednio powiązana z uchwałami w sprawie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzoru deklaracji oraz terminu, częstotliwości i 

trybu uiszczania opłaty. Wszystkie te uchwały tworzą podstawę do wdrożenia nowego 

systemu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Bobolice. 

W wyniku ponownych konsultacji z mieszkańcami miasta i gminy Bobolice 

prowadzonych w trakcie spotkań z mieszkańcami miasta i sołectw zmienia się zapis § 5 ust. 2 

oraz 3 w którym dopuszcza się we wszystkich rodzajach zabudowy zbiórkę odpadów 

selektywnie zbieranych w pojemnikach lub workach. Ponadto zmienia się częstotliwość 

odbioru odpadów typu: przeterminowane leki i chemikalia, zużyte baterie i akumulatory, 

zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny, zużyte opony, tekstylia, opakowania 

wielomateriałowe itp. Powyższa zmiana wpłynie na obniżenie kosztów odbioru odpadów.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał na jakiej podstawie brana była stawka opłat za 

odpady ? w przeliczeniu na osoby w rodzinie kwoty te będą bardzo wysokie.  

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała mówiąc, że przeliczając i kalkulując stawkę podstawową 

czyli za segregację śmieci ujęte zostały wszystkie czynniki, które mają wpływ na wszystkie 

koszty w związku z opłatą śmieciową. Gmina nie może dowolnie kształtować wysokości 

opłaty śmieciowej. Wyliczenia muszą wynikać z faktycznej kalkulacji, koszty podlegają 

weryfikacji. Już w 2013 roku rozpoczęte zostaną kontrole prze NIK w zakresie podstawy i 

sposobu wyliczania wstępnej opłaty śmieciowej.  

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

5) w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną 
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odpowiedzialnością – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w 

Białogardzie na obszarze miasta i gminy Bobolice  na lata 2011-2016 – w zakresie lat 

2013 – 2016.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Wiceburmistrz 

Bobolic.  

Na podstawie art. 21 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i odprowadzaniu ścieków (Dz. U. Nr 72 z 2001 r., poz. 747 ze zm.), Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie opracowały Plan rozwoju modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie miasta i gminy Bobolice na lata 2011-

2016, który został przyjęty Uchwałą Nr III/22/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

29.12.2010 r.  

Aktualizacja planu dotyczy lat 2013- 2016. 

Aktualizację uzasadnia konieczność: 

1. Wprowadzenia do planu inwestycyjnego wniosków radnych Rady Miejskiej  

w Bobolicach i Burmistrza Bobolic w zakresie inwestycji priorytetowych dla 

Gminy Bobolice. 

2. Wprowadzenia długofalowego programu w zakresie minimalizacji kosztów 

utrzymania i funkcjonowania SUW-ów na terenie Gminy Bobolice. Celem 

realizacji tego programu jest kolejno wyłączanie / przełączanie SUW-ów w celu 

racjonalizacji kosztów. Działania te będą miały sukcesywnie bezpośrednie 

przełożenie na wysokość taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

3. Dostosowania ilości zadań inwestycyjnych do możliwości finansowych Spółki 

RWiK w Białogardzie. 

4. Pozyskiwania wspólnych i obecnie możliwych źródeł zewnętrznych na 

sfinalizowanie zadań inwestycyjnych na terenie Gminy Bobolice. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak dodał, że ma cichą nadzieję, że firma RWiK inwestycje na ul, 

Świerczewskiego potraktuje priorytetowo i nie będzie liczyła, na to że gmina weźmie kolejną 

pożyczkę, tylko RWiK da coś od siebie.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że gmina nie bierze żadnych kredytów na 

budowę sieci wodociągowej czy kanalizacyjnej. Wniosek składany jest do RWiK, który daje 

wkład własny, a pozostałe środki pozyskane są ze środków unijnych.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntów na czas oznaczony dłuższy 

niż 3 lata.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.     

Położone w obrębie ewidencyjnym POROST dwie działki oznaczone wg ewidencji gruntów  

i budynków numerem 318/22 o powierzchni 1,0436 ha i numerem 318/81 o powierzchni 

0,2659 ha, stanowią własność Gminy Bobolice. W obowiązującym studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bobolice przedmiotowe działki 

oznaczone są jako usługi turystyki i wypoczynku.  

Wyłoniony w drodze przetargu przyszły dzierżawca będzie nieodpłatnie udostępniać teren 

dzierżawionych działek na potrzeby Gminy Bobolice. Wydłużenie okresu dzierżawy do 10 lat 

podyktowane jest tym, że przyszły dzierżawca zobowiązany zostanie do poniesienia 

znacznych nakładów inwestycyjnych w celu przystosowania dzierżawionych działek pod 

kątem m.in. wymogów sanitarnych na cele turystyczno-wypoczynkowe. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 
 
Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.     

Zmiana Uchwały Nr XV/133/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 stycznia 2012 r.               

w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i na czas 

nieoznaczony, będąca przedmiotem niniejszego projektu uchwały, wprowadza zasadę, 

upoważniającą burmistrza do zbywania jedynie tych nieruchomości gminnych, które są 

zbędne do realizacji zadań własnych gminy, bądź innych zadań publicznych. Niniejsza 
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uchwała ma ponadto charakter porządkujący, bowiem wycofuje z obrotu prawnego 

Uchwałę Nr XIV/118/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 9 listopada 2007 r. w sprawie 

określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony oraz jej dwie uchwały zmieniające z 

16 marca 2010 r. oraz 27 maja 2011 r. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.     

W dniu 27 stycznia 2012 r. Rada Miejska w Bobolicach w Uchwale Nr XV/134/12 wyraziła 

zgodę na zbycie na rzecz Nadleśnictwa Tychowo dróg gminnych (części działek nr 48, 56, 65 

i 76 w obrębie Jatynia, część działki nr 9/1 w obrębie Wojęcino, działka nr 341 w obrębie 

Chmielno, działka nr 4/6 w obrębie Darżewo, działka nr 12 w obrębie Dobrociechy oraz 

działka nr 80 w obrębie Jatynia) w drodze zamiany na działkę nr 43/2 położoną w 

miejscowości Jatynia, obręb Jatynia oraz działkę nr 358/1 w miejscowości Ujazd, obręb 

Chmielno. 

Drogi przeznaczone przez Gminę Bobolice do zbycia w drodze zamiany, pełnią funkcję dróg 

leśnych i są zbędne do realizacji zadań własnych gminy w zakresie dróg gminnych. Z kolei 

nabycie od Nadleśnictwa Tychowo działki nr 43/2 w Jatyni oraz 358/1 w Ujeździe umożliwi 

uregulowanie stanu prawnego gruntu pod budynkiem byłej Szkoły Podstawowej w 

Bobolicach w miejscowości Jatynia 8 (obecnie administrowanym przez Zakład Usług 

Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach) oraz gruntu w Ujeździe, użytkowanego przez 

mieszkańców tej miejscowości jako ogrody przydomowe oraz miejsce postoju maszyn i 

innych urządzeń (na działce nr 358/1 w Ujeździe znajdują się ponadto sanitariaty oraz szamba 

obsługujące budynki posadowione na sąsiednich działkach). 

Podczas rozmów przeprowadzonych pod koniec stycznia br. z Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Tychowo ustalono, aby zamianą objąć ponadto 3 nieruchomości stanowiące własność Gminy 

Bobolice, tj. działki nr 97 i 98 w obrębie Jatynia oraz działkę nr 18/1 położoną w obrębie 

Wojęcino, a także lokal mieszkalny położony w miejscowości Dargiń 21/2, stanowiący 

własność Nadleśnictwa Tychowo. Na działkach nr 97 i 98 w obrębie ewidencyjnym Jatynia 
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położona jest droga pełniąca faktycznie funkcję drogi leśnej dojazdowej do 

kompleksów leśnych stanowiących własność Nadleśnictwa Tychowo. Natomiast działka nr 

18/1 w obrębie ewidencyjnym Wojęcino stanowi część zabytkowego parku pałacowego, 

obecnie niezagospodarowanego, ulegającego ciągłemu zaśmiecaniu i sukcesywnej dewastacji. 

Przekazanie tej nieruchomości Nadleśnictwu Tychowo umożliwi leśnikom racjonalne jej 

zagospodarowanie, profesjonalną ochronę rosnącego tam drzewostanu, a także prowadzenie 

na przedmiotowym terenie trwale zrównoważonej gospodarki leśnej w ramach 

opracowywanego obecnie planu urządzenia lasu. Z kolei przekazanie Gminie Bobolice lokalu 

mieszkalnego w miejscowości Dargiń 21/2 jest niezbędne do celów realizacji zadań własnych 

gminy w zakresie zaspokajania potrzeb mieszkaniowych mieszkańców gminy. 

Zmiana Uchwały Nr XV/134/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 stycznia 2012 r., 

będąca przedmiotem niniejszego projektu uchwały, umożliwi objęcie umową zamiany 

również działek nr 97 i 98 w obrębie Jatynia oraz działki nr 18/1 w obrębie Wojęcino, a także 

lokalu mieszkalnego w miejscowości Dargiń 21/2. 

Mając na uwadze powyższe, podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy                        

za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

9) w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni 

wiatrowych „Drzewiany 1” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: 

Drzewiany i Trzebień.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.     

W dniu 28 stycznia 2010 r. Rada Miejska w Bobolicach podjęła Uchwałę Nr XXXVII/340/10 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych 

„Drzewiany 1” dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany i Trzebień. 

Ponowna dogłębna analiza przeprowadzona w ubiegłym roku przez autorów prognozy 

oddziaływania na środowisko sporządzonej na potrzeby projektu w/w planu wykazała, że 

lokalizacja elektrowni wiatrowych w obrębie planowanego terenu elementarnego 9R,EW 
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(tereny rolne z dopuszczeniem lokalizacji elektrowni wiatrowych), może stanowić 

zagrożenie dla ptaków i nietoperzy. Autorzy prognozy oddziaływania na środowisko w 

uzasadnieniu swojego stanowiska wskazują, iż projektowana lokalizacja elektrowni 

wiatrowych znajduje się w obrębie obszaru wysokiego ryzyka konfliktu EW – fauna, przez  

obszar ten przechodzą trasy migracji ptaków oraz trasy przelotu borowców (zaliczany do 

gatunków o bardzo wysokim stopniu zagrożenia śmiertelnością), a ponadto teren ten sąsiaduje 

bezpośrednio z projektowanym użytkiem ekologicznym UE-35, stanowiącym lęgowisko 

perkoza, czernicy, łyski oraz będącego terenem łowieckim błotniaka stawowego, sugerując 

jednocześnie zarzucenie realizacji elektrowni wiatrowych (funkcji R,EW) w obrębie terenu 

objętego opracowywanym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Mając na 

uwadze powyższe, wobec braku środowiskowych możliwości zlokalizowania elektrowni 

wiatrowych na obszarze projektowanego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych 

„Drzewiany 1”, podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Radosław Serowski – zapytał czy w związku z tą uchwałą są podjęte działania w 

zakresie nieruchomości rolnych, uzgodnienia, które definitywnie zakończą problem sprzedaży 

ziemi w tym obszarze. Na tym obszarze jest wielu dzierżawców, którym w tym roku kończy 

się okres dzierżawy. 

Odpowiedzi udzielił Pan Marcin Pachołek mówiąc, że  podjęcie uchwały w tej sprawie 

odblokuje sprzedaż gruntów położonych na obszarze projektowanego planu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury w Bobolicach w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Bobolice zabudowanej budynkiem świetlicy wiejskiej. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.     

Niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na nieodpłatne i na czas nieokreślony 

przekazanie świetlicy wiejskiej w Głodowie w użytkowanie na rzecz Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Kultury w Bobolicach, jako instytucji, której statutowym zadaniem jest między 
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innymi sprawowanie merytorycznego nadzoru nad funkcjonowaniem świetlic 

wiejskich. Dodać należy, że MGOK otrzymuje z budżetu gminy dotację na prowadzenie zajęć 

świetlicowych oraz utrzymanie świetlic (w szczególności ubezpieczenie budynków, 

prowadzenie bieżących napraw i remontów). 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Bobolice, udostępnionych dla operatorów i przewoźników publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska.  

W związku ze zmianą przepisów w zakresie publicznego transportu zbiorowego, otrzymanych 

wytycznych z Polskiej Izby Gospodarczej Transportu Samochodowego i Spedycji w Poznaniu 

dotyczących nazewnictwa przystanków komunikacji autobusowej obowiązujących  

w aktualnych licencjach i zezwoleniach na wykonywanie przewozów w krajowym transporcie 

drogowym konieczne było dokonanie zmian w załączniku nr 3 do Uchwały   

Nr IX/75/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie określenia 

warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Bobolice, udostępnionych dla operatorów i przewoźników 

publicznego transportu zbiorowego. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

12) w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  
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Nadanie statutu związane jest z tym, że Izba Muzealna jest taką instytucją, która ma 

bardzo dużo zbiorów. Przygotowane są nowe miejsca, z większą ilością pomieszczeń. Izba 

Muzealna zostanie przemianowana na Muzeum Regionalne w Bobolicach i dlatego też w 

związku z tym nastąpią zmiany w statucie. Zmiany będą dotyczyły zapisu „Muzeum 

Regionalne”, a nie jak dotychczas „Izba Muzealna”. W strukturę Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury będzie wchodził Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury oraz Muzeum Regionalne, 

Centrum Informacji Turystycznej, kawiarenka internetowa i świetlice wiejskie. 

Uszczegółowiony został zakres działalności M-GOK jeśli chodzi o muzeum.   

  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

13) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Uchwała Nr XXI/225/04 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 8 grudnia 2004 roku w sprawie 

w ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych zostanie uchylona i zastąpiona nową z uwagi na : 

- oddziały przedszkole funkcjonują obecnie nie tylko dla dzieci 6 – letnich, jak zapisane 

było w uchwale z 2004 roku,  ale i młodsze dzieci. W projekcie niniejszej uchwały pominięto 

ten zapis,  z uwagi na fakt iż nie jest obowiązkowy, a umieszczenie go wymuszałoby 

dokonanie kolejnych zmian, gdy do oddziałów zerowych nie będą uczęszczały już 6-latki. 

- zmianę nazwy Przedszkola w Bobolicach ( usunięto wyraz Samorządowe). 

Plan sieci pozostaje bez zmian.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  
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14) zmieniająca uchwałę Nr VIII/61/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 

kwietnia 2007 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia 

wymiaru tygodniowego obowiązkowego pensum dla nauczycieli, którym powierzono 

stanowisko kierownicze i inne. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

   
Dyrektorzy szkół w ramach tygodniowego obowiązkowego wymiaru pensum realizują 

zarówno godziny dydaktyczne, jak i wychowawcze i opiekuńcze, co wymusiło dodatnie do § 

4  (który brzmi: Nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze określone w 

statucie szkoły ustala się następujący wymiar tygodniowego obowiązkowego pensum zajęć 

dydaktycznych)  wyrazu  wychowawczych i opiekuńczych. 

Skreśla się  pkt 5. w § 4 mówiący o pensum pedagoga, z uwagi iż tygodniowa liczba godzin 

obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagoga szkoły określa uchwała Nr XVII/149/12 Rady 

Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 kwietnia 2012 r. w sprawie tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w podległych szkołach i 

przedszkolu dla których organem prowadzącym jest Gmina Bobolice.  

 
Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od 

nieruchomości, podatek rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i 

miejscową na terenie gminy Bobolice. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Dokonanie zmiany następuje poprzez nowych sołtysów sołectwa Pomorzany, gdzie sołtysem 

został Pan Mirosław Kmetyk oraz sołectwa Górawino sołtysem została Pani Marzena 

Springer. Do podatków i opłat lokalnych sołtysi są inkasentami w związku z tym projekt 

uchwały wprowadza dwóch nowych sołtysów jako inkasentów.  

Radna Pani Justyna Terlecka zwróciła na zapis tabelaryczny punkt 20 – zapisano błędnie 

nazwę sołectwa Pomorzany.    

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  
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Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że koła łowieckie zgłaszają 

terminarze polowań i w terminarzach określają obwody łowieckie nie wyszczególniając, że 

dany obwód obejmuje poszczególne wsie.  Prośba Pani sołtys, żeby koła łowieckie 

informowały, że w skład danego obwodu wchodzą poszczególne wsie. Sołtysi powinni 

otrzymywać taką informację, żeby wywiesić informację w gablotach. Ważne jest to dla 

rolników, którzy powinni wiedzieć kiedy i na jakim terenie odbywać się będzie polowanie.  

Pani sołtys dodała, że 18 marca 2013 roku odbędzie się szkolenie organizowane przez ODR 

dotyczące dopłat bezpośrednich.  

 

Pan Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa – zapytał kiedy będą naprawione usterki drogi 

Darżewo-Wilczogóra ?  Prośba o naprawę usterek po budowanym wodociągu Wilczogóra-

Wojęcino, teren zapada się i robią się dziury. 

Dyrektor ZUKiO odpowiedział, że ustalony jest harmonogram prac, obecnie przyjęto, że 

kończone są drogi, które zostały rozpoczęte do remontu.   

Pani Burmistrz dodała, że zna tę drogę i  należy pojechać w teren w celu obejrzenia tej drogi.   

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

Pan dr Bogdan Maślak starszy inspektor inspekcji weterynaryjnej w Koszalinie – Pan Bogdan 

Maślak zwrócił się szczególnie do rolników i sołtysów. W całej Polsce od 2008 roku 

wprowadzono program zwalczania choroby Aujeszkyego u świń. Jest to nie tylko choroba 

świń, ale także innych gatunków zwierząt. U świń objawia się poronieniami, upadkami 

prosiąt, słabe przyrosty i tym wyrządza duże straty. Po wprowadzeniu programu nałożony 

został obowiązek na inspekcję weterynaryjną zwalczania tej choroby. W pierwszym roku 

programu pobierano od wszystkich sztuk w stadach produkcyjnych o pełnym cyklu (maciory, 

knury, prosięta)  krew do badania trzy razy do roku. Natomiast w stadach tuczników dwa razy 

do roku. W skali kraju w powiecie koszalińskim nie ma tej choroby tyle ile przewidywano. 

Chore stada zostały szybko usunięte i zlikwidowane. Podstawa prawna z dnia 6.12.2012 roku 

Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie wprowadzenia programu zwalczania i 

monitorowania choroby Aujeszkyego u świń. Te Rozporządzenie nakłada na inspekcję 

weterynaryjną obowiązek monitorowania choroby Aujeszkyego u świń wg klucza 

wykazanego w tejże instrukcji. Odbywa się to następująco: wytyczane są gospodarstwa, do 

których przyjeżdżają lekarze i pobierają odpowiednią ilość próbek. Wojewódzcy lekarze z 

całego kraju zgłosili regiony wolne od choroby Aujeszkyego. m. in. nasz powiat ziemski i 
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grodzki znalazł się w tzw. drugim regionie łącznie z powiatem kołobrzeskim, 

białogardzkim i sławieńskim, zgłoszone zostało do głównego lekarza weterynarii. Jednak do 

dzisiaj nie została informacja ta opublikowana w piśmie głównego lekarza weterynarii. Wiąże 

się z tym, że jako region wolny od choroby Aujeszkyego, że nie można swobodnie handlować 

trzodą chlewną. Oznacza to, że dane zwierzęta muszą być numerem gospodarstwa. Taki 

numer nadaje powiatowy inspektor weterynarii. Prośba jest taka, żeby zgłaszać swoje 

gospodarstwa do powiatowego lekarza weterynarii. Gmina Bobolice wyznaczona jest na 

lipiec 2013 roku do przeprowadzenia monitoringu. Będą wyznaczeni rolnicy, do których 

przyjadą lekarze i udzielą informacji. Wszystko po to, żeby rejon uzyska status wolny od 

choroby Aujeszkyego, wtedy popyt na prosięta z takiego rejony jest duży i cena znacznie 

wyższa. Na dzień dzisiejszy w Unii Europejskiej wolne regiony to: Dania, Niemcy, Irlandia, 

Francja – znaczna część, Włoczy – część, Cypr, Luksemburg, Niderlandia, Austria, Słowacja, 

Słowenia, Finlandia, Szwecja. Natomiast kraje, w których wprowadzono zatwierdzone 

krajowe  projekty: Hiszpania, Węgry i Polska. Kończąc Pan Maślak poprosił o zgłaszanie 

swoich stad o nadanie numeru. Jeżeli ktoś będzie chciał sprzedać prosięta bez wcześniejszego 

zgłoszenia to na koszt właściciela będzie odbywało się dwukrotne badanie. Natomiast w 

przypadku natychmiastowego zgłoszenia o nadaniu numeru, badania są bezpłatne.  

Choroba Aujeszkyego nie jest groźna dla ludzi, na tę chorobę chorują zwierzęta.  

 

Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – poinformowała, że 4 marca 2013 roku SWIS podpisało umowę z Bankiem 

Żywności o wydawanie na rok 2013 żywności.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Panią Kierownik, czy należy być rencistą lub 

emerytem żeby wstąpić do Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Stępień mówiąc, że należy być emerytem lub rencistą. 

Niekoniecznie należy być zameldowanym na terenie gminy Bobolice.  

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

1. Radna Pani Bożena Aksiutin – podziękowała pracownikom M-GOPS oraz ZUKiO za 

pomoc mieszkańcom, którzy znaleźli się w alarmującej sytuacji. 

2. Radny Pan Krzysztof Czajkowski – podziękował Dyrektorowi ZUKiO i poprosił o 

wyróżnienie Pana Misztala oraz kierowcę Pana Rafała Kaczmarka za dobrą współpracę 

przy odśnieżaniu dróg.   

3. Radna Pani Zofia Kęcel – podziękowała za przyznaną dotację dla BUTW przez Urząd 

Miejski, działania odbywają się z bardzo dużą korzyścią dla słuchaczy. W ostatnim czasie 
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BUTW był uczestnikiem wykładu dotyczącego nowej ustawy „śmieciowej”, 

który poprowadziła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz. Pani Z. Kęcel 

podziękowała Pani Wiceburmistrz za wspaniały wykład z nadzieją na następne wykłady 

dotyczącej innej tematyki.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz dodała, że ze wszystkich spotkań jakie 

dotyczyły ustawy „śmieciowej” grono słuchaczy BUTW było najbardziej otwarte i 

ciekawe poruszanego tematu.   

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


